

## Referat skolebestyrelsesmøde Torsdag den 26. januar 2023 kl. 17.00-19.00

Til stede, afbud markeret med **rødt**:

### Forældrerepræsentanter:

Henrik Randløv Jørgensen, Trine Stig Mikkelsen, **Bo Uggerholt Lauritzen**, Marlene Borst Hansen, **Danni Lykke Chlemdorff, Trine Ring Olesen og Chris Buttenschøn**

### Elevrepræsentanter:

Emily og Viola

### Medarbejderrepræsentanter:

Mikkel Ambrosius og Marianne Bidstrup Østergaard

### Ledelsen:

Line Justesen, referent og Lars Rye Vadmand

Nr.	Punkt
-----	-------

1	Velkommen til Line Justesen, ny souschef, Line præsenterer sig selv kort.
---	--

Nr.	Punkt
-----	-------

2	Meddelelser fra:
---	------------------

#### **Eleverne:**

Der har været møde i elevrådet og der er blevet talt om ændringerne i skolens Grundlov. Der tales om læsevenner – 5. klasse læser med 0. klasse, 6. læser med 1. osv. Emily og Viola sidder i udvalget.

Gallafesten er også ved at blive planlagt.

Der er også et ønske om at kunne købe flere planter til skolen. Lars lægger op til, at elevrådet får et beløb, de kan forvalte og prioritere, hvad skal bruges på.

Der blev spurgt ind til fælles regler for etagerne – er det noget der er kommet videre?

Lars og Line følger op på det.

#### **Ledelsen:**

Status på indskrivning: Vi har lidt færre elever i distriktet. Det er skolekonsulenten, der har siddet med opgaven med at fordele børn. PT har vi 48 (måske 29) elever. Primært børn fra vores distrikt.

Læsebåndet er i gang og det kører. Der bliver taget 5 min. Fra hver af de første 4 lektioner.

Elevrådet: Eleverne kan godt lide det. Det er en god måde at starte morgenen på.  
Ansættelser: Der har været samtaler i tirsdags. Der er blevet ansat to matematiklærere og en dansklærer, de starter hhv 6. feb, 20. feb og 1. marts.

**Bestyrelsen:** Der er kommet bekymringer gående på 5.U og deres manglende lærere. Henrik har været til trafikmøde. Andre skoler har et trafikudvalg. Lars er pt trafikansvarlig. Vi kan evt. få hjælp fra 'Trafik i børnehøjde'. Mulighed for at lukke vejen, kan gå via at tænke i grøn skole og miljø.  
Møde med skolebestyrelser fra IBØ om forældreinddragelse.

Nr.	Punkt
3	Endelig godkendelse af ny formulering af skolens grundlov, som også er skolens ordensregler (15 min.) Bilag: forslag til ny tekst og kommentarer Grundloven er sendt til kommentering i elevrådene og til lærerne. Forslag om at grundloven kommer op at hænge forskellige steder på skolen. Forslag om at hænge enkelte paragraffer op. Grundlovsændringerne er vedtaget med ændringerne fra det store elevråd.

Nr.	Punkt
4	Skolefoto: Odense Skolefoto har leveret et utilfredsstillende arbejde. Ledelsen lægger op til, at bestyrelsen fremover indhenter og godkender aftaler med et fotofirma. Skolen har fået et tilbud fra Image Makers. Forslag om at gå med det vedtaget.

Nr.	Punkt
5	Trykke fællesskaber: Det er Trine R. O.s punkt og hun er fraværende i dag. Der er ønske om at have trykke fællesskaber på hvert møde fremover. Der er elever, der føler et stort pres i forhold til forventninger, karakterer og andre ting der kan presse de unge. Eleverne har et ønske om, at lærerne bliver bedre til at afstemme opgaveafleveringerne. Der er en bekymring for elevernes trivsel. Der har tidligere været en feedbackkultur, hvor eleverne fik flere ord på opgaven og deres præstation, frem for blot at få en karakter. Hvordan er sproget og italesættelsen om eksamen og karakterer? Der skal arbejdes med feedback og med sprogligheden og kulturen omkring undervisning, tests og karakterer. Dokumentationskravene kan være med til at spændende ben for nysgerrigheden. Fra eleverne: Det er godt at få feedback og tid til at rette de opgaver, der er lavet forkert.

Forslag: Der gives kun karakterer til standpunktskaraktererne. Der blev fremsat et ønske om ikke at have fokus på karaktererne, men hellere på formativ feedback.

Ledelsen: Forslag om at sætte en time af til mødet i marts, hvor vi kan arbejde videre med denne drøftelse.

Viola, Emily, Line og Lars laver et oplæg til næste møde og Line taler med Viola og Emily om, hvordan vi taler om det med eleverne i de ældste klasser.

Der er et ønske om at lave et årshjul i forhold til opgaveafleveringer, så opgaverne ikke klumper sig sammen.

Nr.	Punkt
6	Trykke fællesskaber/inklusion: status på skolens arbejde med indsatser, opgørelse over tildelte midler og timer til indsatser: Gennemgang af bilag.

Nr.	Punkt
7	Budget 2023, Økonomi – gennemgang af bilag. Der vil blive lavet mere præcise budgetter for fagenes udgifter, så vi forvalter pengene bedst.

Nr.	Punkt
8	Eventuelt Forslag om at bytte punkterne "Digitale- og analoge undervisningsmaterialer" og "afgangsprøvekarakterer" på de næste to møder. Det er vedtaget.

Henrik, Lars og Line deltager i Dialogmødet på mandag på Rådhuset.

Lars har haft besøg af direktøren Tobias Stax, som er meget lydhør og interesseret i, hvordan vi driver skole.

### **Kommende møder:**

#### **30.1.23: dialogmøde på Københavns Rådhus**

#### **13.3.23:**

Trykke fællesskaber: Debat om brugen af karakterer og styrkelse af feedback-kultur.

Planlægning af møde med kontaktførelserne den 9. maj 2023 og indhold:

Aftaler for afholdelse og gennemførelse.

Foreløbig dagsorden:

- Præsentation af bestyrelsen
- Arbejdsgrupper:

- 1) Arealet foran skolen på Vester Voldgade: flere forældre vil gerne være med i en arbejdsgruppe for udvidelse af skolens område til Vester Voldgade.
- 2) Kontaktforældres rolle
  - Opsamling
  - Afslutning

#### **9.5.23, efterfulgt af fællesmøde med kontaktforældre:**

Trykke fællesskaber: Fravær, tal fra skoleåret og opmærksomhed fremadrettet (SAS-VA).

Drøftelse af betydningen af digitale og analoge undervisningsmaterialer.

Brugen af skærm i pauser.

Klar til kontaktforældermøde.

#### **7.6:**

Afsluttende møde.

Med venlig hilsen Line og Lars